
ffl St. o. ckholms V stad Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning 

Sida1(1) 

Handläggare 
Maria Haskas 
Telefon: 08-508 15 087 

Till 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
2019-08-29 

§ 19 
Inkomna medborgarförslag 

SKA Parkourpark i Överlämnas till Nr1 
2019/256 Skarp näck stadsdelsförvaltningen 

för handläggning 

SKA Byt ut gruset i Överlämnas till Nr2 
2019/257 kaninparken och stadsdelsförva ltn ingen 

fotbollsplanen till gräs för handläggning 

SKA Påbörja utredning om överlämnas till Nr3 
2019/269 att klassa stadsdelsförvaltn ingen 

Hammarbyskogen som för handläggning 
naturreservat 

SKA Medborgarförslag om överlämnas till Nr4 
2019/303 skötseln av skötseln av stadsdelsförvaltningen 

stadsdelens grönytor för handläggning 

SKA Medborgarförslag om överlämnas till Nr5 
2019/316 att bygga en miniramp stadsdelsförvaltningen 

vid skatepolen vid för handläggning 
Nytorpsgärde 
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Ta.ck för ett trevligt besök! 

Vi tänkte ta dig på orden och lägga. två 
medborgarförs Jag. 

Eleverna har först tänkt enskilt och skrivit upp 
fö"rslag. 

Döreffer har förslagen ~ammanställts. 

De förslag som fått mer äh två röster gick 
vidare ti.Il sluten omröstning. 

Dessa tv& förslag fick flest röster. 

Vore roligt om vi fick svar från dig. 

Hälsningar 
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Hej! 

Teck för ett trevligt besök! 

Vi tänkte ta dig på. orden och lägga två 
medborgarförslag. 

Eleverna har först tänkt enskilt och skrivit upp 
förslag. 

Därefter har förslagen sammanställts. 

De förslag som fått mer än två röster gick 
vidare till sluten omröstning. 

Dessa tv& förslag fick flest röster. 

Vore roligt om vi fick svar från dig. 

Hälsningar 



Maria Haskas 

Från: 
Skickat: 
Till: 
Ämne: 

Funktion SD15 Skarpnäck 
den 12 juni 2019 09:26 
Maria Haskas 
VB: Inkommet medborgarförslag från insynsverige.se 

-----Ursprungligt meddelande----- 
Från: Insyn Sverige - Stockholms stad - Skarpnäcks stadsdelsnämnd <no_reply@insynsverige.se> 
Skickat: den 11 juni 2019 21:00 
Till: Funktion SDlS Skarpnäck <skarpnack@stockholm.se> 
Ämne: Inkommet medborgarförslag från insynsverige.se 

Rubrik: Påbörja utredning om att klassa Hammarbyskogen som naturreservat 
Förslag: 
Miljöfrövaltningen har under våren beställt en studie av WSP. Miljöförvaltningen i Stockholms stad har tillsammans 
med WSP tagit fram en syntesanalys och kartor över föreslagna förstärkningsåtgärder och strategier för Söderorts 
gröna infrastruktur. Utredningen pekar ut var och hur ekologiska spridningsvägar och ekosystemtjänster ska kunna 
stärkas för att kunna ge bättre och tidigare input till byggprojekt och planering av skötselåtgärder. 

Läs även följande tjänsteutlåtande från Miljöförvaltningen 2019-05-21: 
https://insynsverige.se/documentHandler.ashx?did=1966869 

WSP rapport : Utredning av stärkt grön infrastruktur i mellersta Söderort 
https://lookaside.fbsbx.com/file/GI_S%C3%86derort_190418.pdf?token=AWyPsJE60dVn3mX7XF _AR9UCwGdVQJOR 

t7qg5Qh9g8HgD14- 
ka0_2iXumE_RBHeuxjxn_2EZuDSJnbldka9Z8QH2QHyFF1JQmXZqJpFIAjiiJidYDn4R7VTeUKgDW6Dy-8-RCGMK- 
qzOMZS8VgviN7gAHExvBYohPSqAyetECYZFqA 

Kort sammanfattat gällande Hammarbyskogen: 

Enligt redovisningen av ekologiskt särskilt betydelsefulla områden (ESBO} i Gröna promenadstaden utgör 
Hammarbyskogen en del av det större ekologiska kärnområdet Nackareservatet. Det gör området viktigt ur ett 
stadsövergripande perspektiv som är av speciell vikt för kopplingen västerut mot Årstaskogen. 

Ytterligare ett viktigt område att förstärka är kopplingen till Hammarbyskogen. Idag är detta område starkt påverkat 
av olika barriärer och störningsmiljöer. Det anses framför allt vara aktuellt att stärka det ekologiska sambandet 
mellan Årstaskogen och Hammarbyskogen för tofsmes och andra barrskogslevande arter. Men även här bör de 
sociala värdena beaktas. Med sin koppling till Nackareservatet i öst, utgör Hammarbyskogen ett ekologiskt 
kärnområde för samtliga fokusarter. Genom att förstärka det idag bristfälliga sambandet till Årstaskogen skulle ett 
storskaligt ekologiskt stråk skapas som gynnar samtliga fokusarter. Gullmarsplan, Nynäsvägen och spårområdet 
upplevs även som en barriär för människor, stråket skulle kunna utvecklas för att både gynna människor och 

fokusarter. 

Medborgarförslaget är att Hammarbyskogen ska påbörja utredning om att klassas naturreservat och göra det till en 
del av Nackareservatet och en livsnödig länk till förbindelse med Årstaskogen i enlighet med slutsatsen från den 
studie som WSP utfört på uppdrag av miljöförvaltningen. Rapportens slutsats är tydlig det gröna området och 
skogen Hammarbyskogen ska förstärkas inte byggas bort. 



Från 
Till: skarpnack@stockholm.se 
Cc: 
Bee: 
Ärende: Medborgarförslag om skötseln av skötseln av stadsdelens grönytor 
Skickat: 2019-07-16 13 :25 :34 
Bilagor: 
Inbäddade bilagor: 

Hej stadsdelen, här kommer ett medborgarförslag. Tacksam för respons att 
förslagets tagits emot av rätt person. 

Vänligen," 
it 

Stora grönområden i vår stadsdel klipps slentrianmässigt, utan någon annan tanke 
än att det anses prydligt med välklippta gräsmattor. Dessa gräsmattor må vara 
trevliga att gå på men biologiskt sett är de att likna vid öknar. 

Skarpnäcksfältet är ett sådant exempel, även runt där jag bor i Brotorpsområdet i 
Bagarmossen finns flera sådana områden. Det finns även andra liknande ytor i 
andra delar av stadsdelen. Vi vet att många pollinatörer minskar, vilket exempelvis 
innebär att fruktträd och bärbuskar riskerar att inte bli pollinerade. Här har även 
städerna, med sina relativt stora grönytor, ett ansvar för att bidra till att våra 
pollinatörer inte försvinner. 

Mitt förslag är därför att stadsdelen identifierar de gräsytor med störst potential att 
utveckla en rik blomflora (genom att vänta lite längre med årets första klippning 
våren/försommaren 2020) och sedan göra en ny skötselplan för stadsdelens 
gräsytor där målet för dessa områden är största möjliga biologiska mångfald. Hur 
en sådan skötsel ska göras vet med all sannolikhet stadens ekologer. 

Vissa anser att oklippta gräsytor ser slarvigt ut. Detta kan motverkas genom 
informationsskyltar om syftet med det oklippta. Ytor som används mycket för lek 
och liknande bör naturligtvis fortsättas att klippas som vanligt. 

Att-sats: att stadsdelen identifierar de gräsytor med störst potential att utveckla en 
rik blomflora (genom att vänta lite längre med årets första klippning 
våren/försommaren 2020) och därefter göra en ny skötselplan för stadsdelens 
gräsytor där målet för dessa områden är största möjliga biologiska mångfald. 



Från: eav@stockholm.se 
Till: skarpnack@stockholm.se 
Cc: 
Bee: 
Ärende: VB: Medborgarförslag 
Skickat: 2019-08-06 14:15:03 
Bilagor: 
Inbäddade bilagor: 

Hej 
Ert område. 

.,r· -:;::. 

Vänliga hälsningar Registraturet 
Enskede-Arsta-Vantörs stadsdelsförvaltning 
Box 81 
121 22 Johanneshov 
Telefon: 08- 508 14 000 
Fax: 08 508 14 444 
E-post eav@stockholm.se 

Från 
Skickat: den 6 augusti 2019 13:25 
Till: Funktion E-POST_EAV <eav@stockholm.se> 
Ämne: Medborgarförslag 

Hej jag har ett förslag Ang skateboard polen eller bowlen som finns i nytorpsgärde. 
Intresset för polen är oerhört stort mycket tack vare den fina kvalitet den håller 
både åkmässigt och byggmässigt. Detta är såklart oerhört positivt nackdelen är 
såklart att det kan bli en väldigt lång kö för att kunna åka i den. Så mitt förslag är 
att bygga en så kallad miniramp i direkt anslutning till den även den bör byggas i 
betong tack vare hållbarheten. Vi får långväga besök i vår lilla bowl eftersom ryktet 
om dess fina egenskaper sprider sig snabbt inom skateboardvärlden. Så detta är mitt 
försla 

Skickat från m111 Samsung Galaxy-smartphone 



Telefon: 
E-post: 

Inkom 2019-06-11 20:59:38 
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